
SA 0052/XXVII/09         

Protokół nr XXVII/09 
z sesji Rady Gminy Goleszów 

odbytej w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Goleszowie 

w dniu 28 stycznia 2009 r. 
 

Obecni: 

- 14 radnych według załączonej listy obecności, 

- sołtysi według załączonej listy obecności, 

- zaproszeni goście; radny województwa Alfred Brudny, radny powiatowy Jerzy Sikora,  

- wójt gminy Zbigniew Wacławik, zastępca wójta Henryk Odias, skarbnik gminy 

Barbara Madzia, sekretarz Bogusława Podżorska, redaktor „Panoramy Goleszowskiej” 

Tomasz Jaszowski.  

Listy obecności radnych, sołtysów oraz gości stanowią załączniki nr 1, 2 i 3 do nin. protokołu. 

   

Ad.1. Otwarcie XXVII sesji Rady Gminy Goleszów, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości.  

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot o godzinie 1500 otworzył sesję Rady Gminy, 

przywitał radnych, zaproszonych gości, sołtysów oraz pracowników Urzędu Gminy. 

 

Ad.2.Stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot oświadczył, że zgodnie z listą obecności 

aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 

wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji. 

 

Ad.3. Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy przypomniał, że porządek obrad dzisiejszej sesji przedstawia 

się następująco: 

1. Otwarcie XXVII sesji Rady Gminy w Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości.  

2. Stwierdzenie prawomocność i obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 
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4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.  

5. Wystąpienia gości. 

6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Przyjęcie sprawozdań z prac Komisji w roku 2008. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. wygaśnięcia mandatu radnego, 

9.2. zmiany uchwały Rady nr I/3/06  z dnia 27 listopada 2006 roku, 

9.3. zmiany uchwały Rady nr XIV/95/07  z dnia 28 listopada 2007 roku, 

9.4. nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Goleszów, 

9.5. pozbawienia kategorii drogi gminnej DK1 na odcinku Gumna-Międzyświeć, 

9.6. zmiany uchwały nr XXIV/193/08 z dnia 22 października 2008 r.  

9.7. zmian budżetu gminy na 2009 rok, 

9.8. zmiany uchwały nr XXVI/210/08 z dnia 17 grudnia 2008 r., 

9.9. zmiany uchwały Rady Nr XXV/203/08 z dnia 26 listopada 2008 r.  

10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

11. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

12. Wolne wnioski. 

13. Informacje i komunikaty. 

14. Zakończenie XXVII sesji Rady Gminy Goleszów. 

Jednocześnie przewodniczący zaproponował wprowadzenie do porządku obrad punktu 9.10 

to jest podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości. 

Nikt z obecnych nie złożył dodatkowych wniosków o zmianę porządku obrad. 

Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad zmianą porządku obrad, w którym udział 

brało 13 radnych. 

„Za” wprowadzeniem zmiany głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

 

Zmiana została wprowadzona, a porządek obrad XXVII sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie XXVII sesji Rady Gminy w Goleszowie, przywitanie radnych i zaproszonych 

gości.  

2. Stwierdzenie prawomocność i obrad. 
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3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy.  

5. Wystąpienia gości. 

6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania.  

7. Interpelacje i zapytania. 

8. Przyjęcie sprawozdań z prac Komisji w roku 2008. 

9. Podjęcie uchwał w sprawie: 

9.1. wygaśnięcia mandatu radnego, 

9.2. zmiany uchwały Rady nr I/3/06  z dnia 27 listopada 2006 roku, 

9.3. zmiany uchwały Rady nr XIV/95/07  z dnia 28 listopada 2007 roku, 

9.4. nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Goleszów, 

9.5. pozbawienia kategorii drogi gminnej DK1 na odcinku Gumna-Międzyświeć, 

9.6. zmiany uchwały nr XXIV/193/08 z dnia 22 października 2008 r.  

9.7. zmian budżetu gminy na 2009 rok, 

9.8. zmiany uchwały nr XXVI/210/08 z dnia 17 grudnia 2008 r., 

9.9. zmiany uchwały Rady Nr XXV/203/08 z dnia 26 listopada 2008 r.  

9.10. wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 

10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

11. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

12. Wolne wnioski. 

13. Informacje i komunikaty. 

14. Zakończenie XXVII sesji Rady Gminy Goleszów. 

 

Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XXVI sesji Rady Gminy. 

Protokół z dwudziestej szóstej sesji Rady Gminy Goleszów był wyłożony do wglądu w biurze 

Rady. 

Nikt z radnych nie wniósł uwag do przedstawionego protokołu. Protokół nr XXVI/08 z dnia 

17 grudnia 2008 r. został przyjęty jednogłośnie.  

 

Ad.5. Wystąpienia gości. 

Radny powiatu cieszyńskiego Jerzy Sikora poinformował, iż w tym roku odbyły się już dwie 

sesje Rady Powiatu. Pierwsza uroczysta z okazji 10. lecia postawania powiatów i druga 

zwyczajna, na której przyjęty został plan  gospodarowania odpadami komunalnymi. 
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Dyskutowano także, wniosek w sprawie powołania w Istebnej Liceum Ogólnokształcącego. 

Jednakże wniosek ten został odrzucony. 

 
W tym monecie na sesję Rady Gminy wszedł radny Krzysztof Kohut. Od tej chwili w obradach uczestniczy 

14 radnych. 

 

Ad.6. Wnioski i opinie z prac komisji Rady Gminy oraz zapytania. 

Przewodniczący poszczególnych Komisji, a w przypadku Komisji Rewizyjnej zastępca 

przewodniczącego poinformowali, iż: 

 

Komisja Rewizyjna w okresie pomiędzy sesjami odbyła jedno posiedzenie w dniu 

23 stycznia, na którym przyjęte zostało sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2008. 

 

Po tej wypowiedzi, w otwartej przez przewodniczący Rady Gminy dyskusji nikt nie zabrał 

głosu.  

 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa pomiędzy sesjami 

obradowała w dniu 23 stycznia. Pozytywnie zaopiniowano projekty uchwał według druków: 

9.4, 9.5, 9.6 i 9.8. Dyskutowano także projekt uchwały 9.3 w sprawie zmiany uchwały Rady 

nr XIV/95/07  z dnia 28 listopada 2007 roku, jednak Komisji nie wydała żadnej opinii 

i postanowiono przeprowadzić dyskusję na ten temat na dzisiejszej sesji.  

Przyjęto także sprawozdanie z działalności Komisji za 2008 rok oraz przeprowadzono wizję 

lokalną na przejściu granicznym w Lesznej Górnej na obiektach przekazanych przez 

wojewodę. Na miejscu obejrzano wszystkie pomieszczenia i wysłuchano informacji wójta na 

ten temat. Przypomniał on, że wstępny plan przewiduje zagospodarowanie tych pomieszczeń 

na dom kultury. Jednakże sprawa zagospodarowania obiektu jest sprawą otwarta do czerwca 

br.  

 

Po tej wypowiedzi, w otwartej przez przewodniczący Rady Gminy dyskusji nikt nie zabrał 

głosu.  

 

Komisja Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia obradowała 26 stycznia br. Na 

posiedzenie zaproszeni zostali prezesi Klubów Sportowych działających na terenie Gminy 
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Goleszów, którzy opowiedzieli o działalności i o sukcesach klubów w 2008 roku. Na 

posiedzeniu nikt nie reprezentował Ludowego Klubu Sportowego Tempo.  

Komisja pozytywnie oceniła prace klubów i zwróciła uwagę by w przyszłości kluby bardziej 

szczegółowo dokumentowały swoją prace. Jednocześnie komisja wyraziła ubolewanie z 

powodu nieobecności na posiedzeniu przedstawiciela klubu LKS Tempo, oraz nad nie 

przesłaniem do Komisji przez ten klub żadnej informacji dotyczącej jego działalności.  

Ponadto zapoznano się z kalendarzem imprez sportowo-rekreacyjnych w Gminie Goleszów 

w roku 2009 oraz przyjęto sprawozdanie z działalności Komisji w roku 2008. 

W sprawach bieżących pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały w sprawie zmiany 

uchwały Rady Nr XXV/203/08 z dnia 26 listopada 2008 r. 

 

W związku z nieobecnością na posiedzeniu przedstawiciela LKS Tempo, przewodniczący 

Rady Gminy zobowiązał się do wystosowania pisma w tej sprawie do prezesa Klubu.  

Nikt z radnych nie wniósł sprzeciwu co do zobowiązania przewodniczącego.  

 

Kolejno głos zabrał przewodniczący Komisji Finansów i Inwestycji. Poinformował on, iż 

Komisja obradowała wczoraj, tj. 27 stycznia br., i prócz opiniowania projektów uchwał 

przygotowanych na dzisiejszą sesję rozpatrzyła temat planowanej na ul. Długiej w Puńcowie 

inwestycji. 

Komisja przeprowadziła tam wizję lokalną a następnie wysłuchała informacji Wójta Gminy 

na ten temat. Poinformował on, iż kosztorys pełnego zakresu prac na tej drodze opiewa na 

kwotę 4 mln zł, a jego wykonanie możliwe jest w trzech wariantach: 

1. położenie jedynie asfaltu bez wykonania odwodnienia – koszt około 270 000 zł, 

2. położenie asfaltu z wykonaniem odwodnienia na odcinku około 400 m – koszt około 

400 000 zł, 

3. wykonanie całości projektu za kwotę 4 mln zł. 

W drodze głosowanie Komisja proponuje realizację wariantu nr 2. a wiec położenie 

asfaltu z wykonaniem odwodnienia na odcinku około 400 m – koszt około 400 000 zł  

(6 głosów „za” przy 1 „wstrzymującym się”). 

Kolejno Wójt Gminy poinformował o możliwościach finansowania wybranego przez Komisję 

wariantu, i tak: 

1. na finansowanie tej inwestycji zostanie przekazana cała kwota przeznaczona w tym 

roku na remonty kapitalne w sołectwie Puńców (250 000 zł), a brakującą sumę 

pozyska się np. z kredytu, 
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2. pół na pół, 

3. cała suma zostanie pozyskana spoza sumy zagwarantowuj w budżecie na remonty 

kapitalne dla sołectwa Puńców. 

W głosowaniu Komisja uznała by na finansowanie tej inwestycji przekazać całą kwotę 

przeznaczoną w tym roku na remonty kapitalne w sołectwie Puńców (250 000 zł), 

a brakującą sumę pozyska się np. z kredytu. 

(5 głosów „za”, 1 „wstrzymujący się” i 1 „przeciw”). 

Następnie Komisja opiniowała projekty uchwał według numerów: 9.3., 9.6, 9.7, 9.8., 9.9 i 

nowy projekt 9.10.  

Przy głosowaniu pozytywnej opinii projektu uchwały 9.3. wszyscy członkowie Komisji 

wstrzymali się od głosu. Pozostałe opinie były pozytywne. 

Ponadto Komisja przyjęła sprawozdanie ze swojej działalności w roku 2008 oraz rozpatrzyła 

pismo sołtysów Gminy Goleszów dotyczące gratyfikacji dla sołtysów tytułem osobistego 

dostarczania decyzji podatkowych mieszkańcom Gminy Goleszów.  

W związku z tym Komisja wnioskuje o rozpatrzenie pisma sołtysów przy projektowaniu 

budżetu na rok 2010, ponieważ temat ten był rozpatrywany przy projektowaniu budżetu 

na 2009 rok i został wtedy odrzucony.  

Komisja w tej sprawie zaproponuje stosowne rozwiązanie w czasie formułowania 

wniosków do budżetu na 2010 rok. 

 

W otwartej przez przewodniczącego Rady Gminy dyskusji głos zabrali między innymi: 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik stwierdził, iż wydając kwotę 50 000 zł na projekt nikt nie 

mógł przewidzieć, iż będzie on opiewał na sumę 4 mln. zł. Wniosek Komisji o wykonanie 

prac jedynie za 400 000 jest możliwe do realizacji już w tym roku. Wykonanie całości 

projektu byłoby możliwe jedynie przy otrzymaniu dotacji ze środków unijnych, jednak 

wówczas czas realizacji przesunął by się o kilka lat.  

 

Sołtys Stanisław Kukuczka w swojej wypowiedzi uznał, iż mieszkańcom zależy na jak 

najszybszej poprawie stanu ul. Długiej i poprosił o przychylenie się do wniosku Komisji 

Finansów i Inwestycji.  

 

Następnie przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Komisji Finansów 

i Inwestycji w sprawie realizacji wariantu nr 2. a wiec położenie asfaltu z wykonaniem 

odwodnienia na odcinku około 400 m – koszt około 400 000 zł. 
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W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 1 radnych 

 

Kolejno pod głosowanie poddano drugi wniosek Komisji Finansów i Inwestycji by na 

finansowanie tej inwestycji przekazać całą kwotę przeznaczoną w tym roku na remonty 

kapitalne w sołectwie Puńców (250 000 zł), a brakującą sumę pozyska się np. z kredytu. 

W głosowaniu udział wzięło 14 radnych. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało: 12 radnych  

„Przeciw” głosowało: 1 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 1 radnych 

 

W dalszej części tego punktu porządku obrad odbyła się jeszcze dyskusja dotycząca pisma 

sołtysów w sprawie gratyfikacji dla sołtysów tytułem osobistego dostarczania decyzji 

podatkowych mieszkańcom Gminy Goleszów.  

Sołtys Werner Zając uznał, iż pismo sołtysów nie dotyczyło dodatkowego budżetu a jedynie 

możliwości sfinansowania 50% kosztów administracyjnych roznoszenia nakazów 

podatkowych. Stwierdził, iż pismo to nie było skierowane do Rady Gminy a jedynie do 

Urzędu Gminy. Dodał także, iż żadna ustawa nie zmusza sołtysów do roli gońca.  

 

W odpowiedzi na ten głos Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, iż pismo to 

zostało skierowane do Rady Gminy ponieważ, w piśmie sołtysów było zapisane: od sołtysów 

przez Wójta do Rady Gminy. Ponadto przypomniał, iż kilka lat temu, przez jeden rok, sołtysi 

nie mogli roznosić nakazów i wówczas został zmniejszony o 2% ich ryczałt, który ponownie 

został podwyższony gdy sołtysom przywrócono prawo roznoszenia nakazów.  

Wójt Gminy uznał, iż wniosek sołtysów wymaga zmian w budżecie i proponuje przychylić 

się wniosku Komisji, aby wniosek ten został rozpatrzony przy konstruowaniu budżetu na 

2010 rok. 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot poinformował, iż wczoraj 27.01. wpłynęła do 

biura Rady interpelacja radnego Kazimierza Wisełki. Przewodniczący odczytał interpelację, 

której kopia stanowi załącznik nr 4 do nin. protokołu. 
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Ad.8. Przyjęcie sprawozdań z prac Komisji w roku 2008. 

Komisje na swych styczniowych posiedzeniach sporządziły i przyjęły sprawozdania ze swej 

działalności w roku 2008. Każdy z przewodniczących Komisji omówił skrótowo 

przygotowane sprawozdanie, a przewodniczący Komisji Statutowej Jerzy Szalbot ustnie 

przekazał, iż Komisji ta odbyła w 2008 roku tylko jedno posiedzenie, na którym 

przeanalizowano zapisy statut gminy do § 26.  

 

Po tej wypowiedzi, w otwartej przez przewodniczący Rady Gminy dyskusji nikt nie zabrał 

głosu.  

Przewodniczący poddał więc pod głosowanie przyjęcie przygotowanych przez Komisje 

sprawozdań. 

„Za” przyjęciem sprawozdań głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Sprawozdania te stanowią załączniki nr 5, 6, 7 i 8 do nin. protokołu. 

 
Po akcie głosowania przewodniczący ogłosił 15 minutową przerwę, po przerwie na salę obrad powrócili 

wszyscy radni. 

 

Ad.9.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

Projekty wszystkich uchwał zostały radnym dostarczone przed sesją.  

 

9.1. wygaśnięcia mandatu radnego. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Artur Więcław poinformował, iż uchwała Rady Gminy 

stwierdzająca wygaśniecie mandatu radnego ma charakter deklaratoryjny (potwierdza 

ustawowe wygaśnięcia mandatu) i obowiązuje ze skutkiem od daty zrzeczenia się mandatu. 

Pan Andrzej Lacel złożył rezygnację z pełnienia mandatu radnego pismem w dniu 15 stycznia 

2009 r. Akt pisemnego zrzeczenia się mandatu jest aktem konstytutywnym, co oznacza, że 

mandat radnego wygasa w dniu złożenia radzie pisemnego oświadczenia w tej sprawie. 

Rodzaj przesłanek, którymi kierował się radny zrzekając się mandatu nie ma znaczenia 

prawnego i nie podlega ocenie rady, będącej zobowiązaną na podstawie art. 190 ust. 2 ustawy 

z dnia 16 lipca 1998 r. Ordynacja wyborcza… do stwierdzenia wygaśnięcia mandatu 

w drodze uchwały, najpóźniej w 3 miesiące od wystąpienia przyczyny wygaśnięcia mandatu, 

to jest pisemnego zrzeczenia się mandatu. 
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Nikt z obecnych nie zabrał głosu w dyskusji nad projektem uchwały. Przewodniczący poddał 

zatem projekt pod głosowanie, w którym udział wzięło 14 radnych. 

Uchwała nr XXVII/223/09 w sprawie wygaśnięcia mandatu radnego została podjęta 

jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

  

9.2. zmiany uchwały Rady nr I/3/06  z dnia 27 listopada 2006 roku. 

Ponieważ radny Andrzej Lacel, który zrzekł się swojego mandatu był przewodniczącym 

Komisji Rewizyjnej koniecznym jest uzupełnienie składu Komisji oraz zmiana na stanowisku 

przewodniczącego Komisji.  

 

Jako pierwszy kandydata na członka Komisji Rewizyjnej zgłosił radny Karol Plinta. 

Zaproponował on, by w skład Komisji wszedł radny Karol Krawiec. Radny wyraził zgodę na 

kandydowanie.  

Nikt więcej nie zgłosił żadnych kandydatur. 

Przewodniczący poddał więc pod głosowanie powołanie na członka Komisji Rewizyjnej 

radnego Karola Krawiec. 

„Za” głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 1 radny 

 

Następnie przystąpiono do wyboru przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Przewodniczący 

Rady Gminy Jerzy Szalbot zaproponował kandydaturę radnej Gertrudy Proksa na funkcję 

przewodniczącego Komisji Rewizyjnej. Radna wyraziła zgodę na kandydowanie.  

Nikt więcej nie zgłosił żadnych kandydatur. 

Przewodniczący poddał więc pod głosowanie powołanie na przewodniczącego Komisji 

Rewizyjnej radnej Gertruda Proksa. 

„Za” głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radny 
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Po wyborze przewodniczącego Komisji przystąpiono do wyboru zastępcy przewodniczącego. 

Radna Gertruda Proksa zaproponowała kandydaturę radnego Franciszka Giecek na to 

stanowisko. Radny wyraził zgodę na kandydowanie.  

Nikt więcej nie zgłosił żadnych kandydatur. 

„Za” głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radny 

 

W wyniku głosowań w § 1 projektu uchwały zapisano: 

2. Do  składu Komisji rewizyjnej powołać Karola Krawiec  

3. Dokonać zmian w składzie Komisji w sposób następujący powołując: 

1) Na Przewodniczącego Komisji Gertrudę Proksa 

2) Na Zastępcę Przewodniczącego Franciszka Giecek 

3) Na Członków Komisji Karola Krawiec, Dariusza Orawiec, Krzysztofa Glajcar  

Z takimi oto zapisami przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

 

Uchwała nr XXVII/224/09 w sprawie zmiany uchwały Rady nr I/3/06  z dnia 27 listopada 

2006 roku została podjęta jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

9.3. zmiany uchwały Rady nr XIV/95/07  z dnia 28 listopada 2007 roku. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, iż projekt uchwały był przedmiotem dyskusji na 

posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa oraz 

Komisji Finansów i Inwestycji. Jednak Komisje nie zajęły w tej sprawie żadnego stanowiska 

i postanowiono, iż dyskusja nad projektem uchwały zostanie przeprowadzona na dzisiejszej 

sesji.  

 

W dyskusji głos zabrali: 

Radny Leszek Szlauer odczytał zapis uchwały nr XLIV/375/06 w sprawie uchwalenia 

regulaminu utrzymania czystości i porządku w Gminie Goleszów mówiący iż: 

w nieruchomościach, w których zamieszkuje do dwóch osób, wywóz winien odbywać się 
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przynajmniej jeden raz w miesiącu, a w przypadku gdy prowadzona jest segregacja śmieci 

wywóz pojemników  powinien odbywać się przynajmniej jeden raz  w ciągu dwóch miesięcy.  

 

Do tego zapisu odniósł się Wójt Gminy Zbigniew Wacławik, który uznał, iż jest on bardzo 

czytelny i mówi o tym, że osoby, które w roku 2008 prowadziły segregacje śmieci są 

zwolnione z obowiązku wystawienia 2 kubłów na śmieci miesięcznie. Zapis ten nie zmienia 

się, a kwestią dyskusyjną jest teraz jedynie cena.  

 

Radny Karol Lipowczan stwierdził, iż na posiedzeniach Komisji radni nie mieli stosownych 

materiałów do dyskusji, a firma Tros-Eko nie stosuje się do cytowanego powyżej zapisu 

uchwały Rady Gminy.  

 

Ponownie głos zabrał Wójt Gminy Zbigniew Wacławik, który złożył wniosek o ponowne 

skierowanie projektu uchwały pod obrady Komisji. Wójt zaproponował aby wszystkie 

Komisje odbyły wspólne posiedzenie, na które zostaną zaproszeni przedstawiciele firm 

wywozowych.  

Wniosek Wójta Gminy został poddany pod głosowanie, w którym udział wzięło 14 radnych. 

„Za” przyjęciem wniosku głosowało: 14radnych  

„Przeciw” głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

 

9.4. nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Goleszów. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Opinia ta stanowi załącznik nr 11 do nin. 

protokołu. 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr  XXVII/225/09 w sprawie nadania nazwy drodze wewnętrznej we wsi Goleszów 

została podjęta jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 
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9.5. pozbawienia kategorii drogi gminnej DK1 na odcinku Gumna-Międzyświeć. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Rozwoju 

Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa. Opinia ta stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

Wójt Gminy Zbigniew Wacławik poinformował, iż wszystkie gminy, które stały się 

właścicielami drogi DK1 podejmą taką samą uchwałę. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr XXVII/226/09 w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej DK1 na odcinku 

Gumna-Międzyświeć została podjęta jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 14 do nin. protokołu. 

 

9.6. zmiany uchwały nr XXIV/193/08 z dnia 22 października 2008 r. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów i Inwestycji oraz 

Komisję Rozwoju Gospodarczego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa – opinie te stanowią 

załącznik nr 15 i 16 do nin. protokołu. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący Rady Gminy 

poddał projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr XXVII/227/09 w sprawie zmiany uchwały nr XXIV/193/08 z dnia 

22 października 2008 r. została podjęta jednogłośnie. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

9.7. zmian budżetu gminy na 2009 rok. 

Projekt uchwał został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów i Inwestycji. Opinia 

ta stanowi załącznik nr 18 do nin. protokołu. 
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W tym momencie z sali obrad wyszedł przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot, przekazując prowadzenie 

sesji wiceprzewodniczącemu Arturowi Więcław. 

 

Treść projektu omówiła skarbnik Barbara Madzia. Szczegółowe pisemne uzasadnienie zmian 

stanowi załącznik nr 19 do nin. protokołu. 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Wiceprzewodniczący Gminy poddał 

projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 13 radnych. 

Uchwała nr XXVII/228/09 w sprawie zmian budżetu gminy na 2009 rok została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 13 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 20 do nin. protokołu. 

 
Po głosowaniu na salę powrócił przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot i ponownie przejął prowadzenie 

sesji.  

 

9.8. zmiany uchwały nr XXVI/210/08 z dnia 17 grudnia 2008 r. 

Projekt został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Rozwoju Gospodarczego, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa. Opinia ta stanowi załącznik nr 21 do nin. protokołu. 

 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący Gminy poddał 

projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

Uchwała nr XXVII/229/09 w sprawie zmiany uchwały nr XXVI/210/08 z dnia 17 grudnia 

2008 r. została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 22 do nin. protokołu. 

 

9.9. zmiany uchwały Rady Nr XXV/203/08 z dnia 26 listopada 2008 r. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów i Inwestycji oraz 

Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia – opinie te stanowią załącznik nr 23 

i 24 do nin. protokołu. 

 



Protokół nr XXVII/09 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 28 stycznia 2009 r.  strona 14 
 

W dyskusji nad projektem uchwały nikt nie zabrał głosu. Przewodniczący Gminy poddał 

projekt uchwały pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych. 

 

Uchwała nr XXVII/230/09 w sprawie zmiany uchwały Rady Nr XXV/203/08 z dnia 

26 listopada 2008 r. została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 14 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 0 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr 25 do nin. protokołu. 

 

9.10. wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości. 

Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot wyjaśnił, iż projekt uchwały został przygotowany 

w odpowiedzi na kolejne pismo administratora parafii Rzymsko-Katolickiej w Puńcowie ks. 

Zbigniewa Macura, w którym to kolejny raz zwrócił się do Rady Gminy o przyznanie 

bonifikaty w wysokości 99% od ceny nieruchomości na sprzedaż parceli pgr 566. Pismo w tej 

sprawie stanowi załącznik nr 26 do nin. protokołu. 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Finansów i Inwestycji – 

opinia ta stanowi załącznik nr 27 do nin. protokołu. 

 

W trakcie dyskusji radny Leszek Szlauer zaproponował zmianę polegającą na dopisaniu 

„,00”  po sumie 32.680 w § 1 projektu uchwały. 

 

Nikt z radnych nie zaproponował dalszych zmian. Przewodniczący Rady Gminy poddał 

projekt uchwały wraz ze zmianą pod głosowanie, w którym udział brało 14 radnych.  

Uchwała nr XXVII/231/09 w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 

nieruchomości została podjęta. 

„Za” przyjęciem uchwały głosowało: 12 radnych  

„Przeciw” podjęciu uchwały głosowało: 0 radnych 

„Wstrzymało się” od głosu: 2 radnych 

Uchwała ta stanowi załącznik nr  28 do nin. protokołu. 
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Ad.10. Udzielenie odpowiedzi na zapytania i interpelacje. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił odpowiedzi na interpelację złożone przez radnego 

Karola Lipowczan (na listopadowej sesji) oraz radnego Franciszka Giecek (na sesji 

grudniowej). Kopie obu odpowiedzi stanowią załączniki nr 29 i 30 do nin. protokołu. 

 

Ad.11. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy i Wójta Gminy. 

Jako pierwszy informacji udzielił przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot, i tak: 

− w auli Uniwersytetu Śląskiego odbyła się uroczysta sesja sejmiku województwa 

z okazji 10 lecia reformy administracyjnej kraju, 

− stowarzyszenie LGD „Cieszyńska kraina” złożył pierwszy wniosek, który uzyskał 

wstępną pozytywną opinię, 

− kolejna sesja Rady Gminy Goleszów odbędzie się 25 lutego 2009 r., 

− pan Andrzej Lacel w piśmie, w którym zrzekł się mandatu radnego, przekazał radnym 

oraz pracownikom Urzędu Gminy podziękowania za wieloletnią współpracę, 

− Śląski Wojewódzki Inspektor Nadzoru Budowlanego w Katowicach nakazał PKP 

wykonanie rozbiórki budynku przystanku osobowego PKP w Bażanowicach. Termin 

rozpoczęcia rozbiórki do 1 lutego a zakończenie wraz z uporządkowaniem terenu to 

30 września 2009 r., 

− Wojewoda Śląski uchylił uchwałę Radę Gminy nr XXV/200/08 z dnia 26 listopada 

2008 r. w sprawie regulaminu wypłacania w 2009 roku dodatków do wynagrodzenia, 

kryteriów i trybu przyznawania nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku 

pracy nauczycieli w szkołach i przedszkolach dla których organem prowadzącym jest 

Gmina Goleszów. Kopia rozstrzygnięcia nadzorczego stanowi załącznik nr 31 do 

protokołu, 

− ks. dr Michał Balcar proboszcz parafii na Ukrainie przysalał pismo w sprawie pomocy 

finansowej lub zakupu narzędzi szkolnych dla przyparafialnej szkoły. Pismo to zostało 

skierowane na Komisję Edukacji, Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia, a jego kopia 

stanowi załącznik nr 32 do nin. protokołu, 

− okręgowa Komisja Egzaminacyjna w Jaworznie zwróciła się z prośbą o wskazanie 

obserwatorów egzaminu szkolnego. Pismo zostało skierowane do Komisji Edukacji, 

Kultury, Sportu i Ochrony Zdrowia, 

 
W tym momencie na salę obrad wszedł radny sejmiku województwa Alfred Brudny. Przewodniczący Rady 

Gminy udzielił mu w tym miejscu głosu. 
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Radny Alfred Brudny bardzo szczegółowo przedstawił informacje dotyczące środków Unii 

Europejskiej, programu Leader Plus oraz Programu Odnowy Wsi. Na prośbę sołtys Krystyny 

Bujok radny poinformował także zebranych o przyczynach likwidacji niektórych połączeń 

lokalnych PKP oraz o zasadach finansowania firmy PKP.  

 

Po tej wypowiedzi kontynuowano omawianie punktu 10 porządku obrad. Głos zabrał Wójt 

Gminy i poinformował o następujących sprawach: 

− ustalone zostały terminy zebrań wiejskich, i tak: 
Sołectwo Termin 
Kisielów 12.02.2009 
Bażanowice 16.02.2009 
Goleszów G. 17.02.2009 
Goleszów R. 18.02.2009 
Cisownica 19.02.2009 
Goleszów D. 20.02.2009 
Kozakowice 24.02.2009 
Godziszów 27.02.2009 
Leszna Górna 03.03.2009 
Dzięgielów 05.03.2009 
Puńców 06.03.2009 

 

− 5 stycznia odbyło się zebranie Lokalnej Grupy Działania, na której zatwierdzono 

Lokalną Strategie Rozwoju dla Cieszyńskiej Krainy, 

− odbyło się spotkanie wójtow i burmistrzów powiatu cieszyńskiego w sprawie 

likwidacji przewozów regionalnych, 

− 11 stycznia w Gminnym Ośrodku Kultury odbył się XVII finał Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy, na którym zebrano 5000 zł, 

− Wójt Gminy wziął udział w uroczystej sesji Rady Powiatu z okazji 10 lecia powstania 

powiatu, 

− w projekcie budżetu na 2009 rok w tabeli na stronie 15 błędnie zapisano liczbę dzieci 

w oddziale SP Goleszów. Zapisano, iż jest to 13 a winno być 17,1, 

− 22 stycznia w Kościele Katolickim w Goleszowie odbyło się nabożeństwo 

ekumeniczne, 

− w związku ze złożoną przez Andrzeja Lacela rezygnacją z funkcji radnego Komisarz 

Wyborczy w ciągu 3 miesięcy ogłosi termin wyborów uzupełniających. 

 

Ad.12. Wolne wnioski. 

W tym punkcie porządku obrad nikt nie zabrał głosu. 
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Ad.13. Informacje i komunikaty. 

Wójt Gminy przekazał informacje: 

− gmina Mykanów wystosowała pismo z podziękowaniem za udzieloną im pomoc 

finansową na usuwanie skutków ubiegłorocznej klęski żywiołowej. Pismo to stanowi 

załącznik nr 33 do nin. protokołu, 

− dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury Lidia Lankocz jest kandydatką do nagrody 

w styczniowej edycji plebiscytu „Karolinka Miesiąca”, który organizuje Telewizja 

Silesia, 

− Urząd Marszałkowski organizuje konkursy na drobne projekty dofinansowania placu 

zabaw dla dzieci ewentualnie zakupu stroi i instrumentów muzycznych. do tego 

konkursu w projekcie budżetu zgłosiły się 3 sołectwa – Goleszów Równia, Kisielów 

i Leszna Górna. Sołectwa te wyraziły chęć budowy planu zabaw dla dzieci. Gmina 

może uzyskać dofinansowanie jednego projektu inwestycyjnego i jednego 

dotyczącego zakupu stroi i instrumentów. Istnieje jednak niewielka możliwość, iż dwa 

takie projekty zastaną zaakceptowane.  

Wójt Gminy zaproponował aby każdy z tych trzech sołectw przygotował projekt 

techniczny placu zabaw i przedstawił go wójtowi celem wstępnego, wewnętrznego 

konkursu wyłaniającego dwóch uczestników starania się o dofinansowanie.  

− z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich istnieje możliwość pozyskania dla gminy 

kwoty 500 000 zł. Do tego potrzebne są dokumenty takie jak Plan Rozwoju 

Lokalnego. Jako Gmina w konkursie tym można złożyć jedynie jeden projekt. 

O środki te mogą czynić starania także stowarzyszenia, instytucje kultury itp. Wójt 

Gminy zapowiedział, iż gmina złoży projekt dotyczący zagospodarowania terenu 

pomiędzy Urzędem Gminy w Szkołą w Goleszowie.  

 

Następnie głos zabrał radny Karol Lipowczan, który poinformował, iż sołectwo Goleszów 

Równia ma już przygotowany projekt budowy placu zabaw.  

 

Ad.14. Zakończenie XXVII sesji Rady Gminy Goleszów. 

Wobec wyczerpania punktów porządku obrad przewodniczący Rady Gminy Jerzy Szalbot 

o godz. 1830 zamknął sesję Rady Gminy słowami: „zamykam XXVII sesję Rady Gminy 

Goleszów”.  

Na tym protokół zakończono. Protokołowała: 
Inspektor ds. obsługi Rady Gminy Aleksandra Brudny  

 


